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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 22.09.2010 stillet 
følgende spørgsmål nr. 552 (Alm. del), som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet 
efter ønske fra Kristen Touborg

Spørgsmål 552:

”Vil ministeren redegøre for, om det er muligt at undgå at få gult kort vedr. skuldersår 
ved at aflive søer i stedet for at sende dem til slagtning og forud for dyrlægebesøg, og 
om dette kan ske uden konsekvenser for besætningens status, hvis grænseværdien for 
dødelighed først overstiges efter GLP-status er opnået?”

Svar:

Som det fremgår af den samtidige besvarelse af spørgsmål 551 (Alm. del) fra 
Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri, er der endnu ikke etableret en 
”gult kort”-ordning vedrørende skuldersår, hvilket skyldes, at projektgruppearbejdet, 
som bl.a. har til formål at fastlægge en skala til vurdering af skuldersår, endnu ikke er 
afsluttet. 

Projektgruppearbejdet finder sted i Fødevarestyrelsens regi. Fødevarestyrelsen vil i den 
forbindelse også vurdere problemstillingen omkring aflivning af søer med henblik på at 
undgå at få et ”gult kort” for skuldersår, og hvilken sammenhæng der skal være til det 
risikobaserede kontrol- og sundhedsrådgivningskoncept.
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